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Onderwerp 

Antwoord van Gedeputeerde Staten op schriftelijke vragen 

 

 

Van het lid : Peters en Franssen 

Fractie : Lokaal Limburg 

Inzake : Windpark Lomm

 

 

Vraag 1. 

Is het college bekend met de aanvraag van dit Windpark in ’t Hanik te Lomm? Wat is de status ervan? 

 

Antwoord. 

Ja. Op grond van artikel 9c lid 1 Elektriciteitswet 1998 is het College van Gedeputeerde Staten het 

bevoegd gezag voor het vaststellen van een projectbesluit. Het betreft de aanleg en uitbreiding van een 

productie-installatie voor opwekking van windenergie met een capaciteit van ten minste 5 MW maar 

minder dan 100 MW. Indien de Energiewet mogelijk in werking treedt op 1 januari 2025, is het College 

van Gedeputeerde Staten bevoegd op grond van artikel 6.2 lid 1 onder a bij een capaciteit van ten minste 

15 MW maar minder dan 100 MW. Gelet hierop heeft de gemeente Venlo ons in kennis gesteld van een 

door de gemeente ontvangen principeverzoek voor de realisatie van drie windturbines nabij het 

buurtschap ‘t Hanik. 

 

Mede gelet op de signalen vanuit de omgeving en het gegeven dat het College van Gedeputeerde Staten 

het bevoegd gezag is, is dit principeverzoek bij de gemeente Venlo op 2 oktober 2024 ingetrokken. Wij 

hebben geen principeverzoek of een aanvraag ontvangen. Wel heeft de ontwikkelaar ook op 2 oktober 

2024 een toelichting aan een provinciale ambtelijke vertegenwoordiging gegeven op hun initiatief. 
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Vraag 2. 

Is het college bekend met de omvang (aantal windturbines, hoogte, vermogen per turbine en 

totaalvermogen) en de plek waar de ontwikkelaar deze neer wil gaan zetten in ’t Hanik? 

 

Antwoord. 

Ja. We zijn bekend met het principeverzoek dat de gemeente Venlo had ontvangen. Dit betrof drie 

windturbines. Voor de verkenning was door de ontwikkelaar uitgegaan van een windturbine met een 

ashoogte van 169 meter en een tiphoogte van 250 meter. De ontwikkelaar geeft aan dat uit nader 

onderzoek en nadere afstemming met de gemeente Venlo en omgeving zal blijken welke afmetingen en 

aantallen windturbines redelijkerwijs inpasbaar zijn binnen het projectgebied. Aangegeven wordt dat de 

verwachting is dat het vermogen van het voorgenomen windpark in zijn totaliteit boven de 15 MW uit gaat 

komen. 

 

Vraag 3. 

Is het college het met Lokaal-Limburg eens, dat deze manier van werken (de inwoners worden 

overrompeld) onrust veroorzaakt en dat dit niet goed is voor het vertrouwen in- en de voortgang van de 

energietransitie? 

 

Antwoord. 

Ja. Zoals vastgelegd in het beleidskader 2024-2027 Nieuwe Energie en Schoon leefmilieu vinden we het 

wezenlijk dat bij de ontwikkeling van zon- en windprojecten maximale participatie plaatsvindt van de 

omgeving. Dit geldt voor zowel de participatie in het totstandkomingsproces als in het eigenaarschap van 

het project. 

 

In bovenvermelde toelichting van de initiatiefnemer is dit ook ter sprake gebracht. De ontwikkelaar heeft 

hierop aangegeven de komende periode een aantal acties te gaan verrichten met als doel om meer 

draagvlak voor het initiatief te krijgen. 

 

Vraag 4. 

Gaat de provincie inderdaad met de gemeente Venlo om de tafel zitten, ook in relatie tot de 

terughoudendheid van Venlo, die er nu heerst? 

 

Antwoord. 

Ja. Een procesmatig uitgangspunt van de Omgevingsvisie Limburg (POVI) is ‘We werken als één 

overheid, met respect voor ieders rol en verantwoordelijkheden.’ We verwachten dat de ontwikkelaar op 

enig toekomstig moment een verzoek aan het College van Gedeputeerde Staten zal richten om 

medewerking te verlenen aan een windturbine-initiatief. Bij de behandeling betrekken we de gemeente 

Venlo. 
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Vraag 5. 

Is het college van mening dat de gemeente leidend moet zijn, en er geen plan in Lomm doorgedrukt gaat 

worden, zeker nu Noord-Limburg al aardig de opgaven weet in te vullen en waarbij Venlo al 9 turbines 

heeft? Zo nee, waarom niet? Wie is wanneer aan zet? 

 

Antwoord. 

Nee. Het College van Gedeputeerde Staten is op grond van artikel 9c lid 1 e Electriciteitswet 1998 het 

bevoegd gezag voor het vaststellen van een projectbesluit indien deze ontwikkeling ten minste een 

capaciteit heeft van 5 MW. Met ingang van de Energiewet, mogelijk 1 januari 2025, zal deze ondergrens 

worden verschoven naar ten minste 15 MW, zie artikel 6.2 lid 1 onder a Energiewet. Waarbij tevens de 

projectprocedure volgens afdeling 5.2 Omgevingswet zal worden gevolgd. Een belangrijk onderdeel 

hiervan betreft ook de participatie. In het principeverzoek wordt aangegeven dat de verwachting is dat het 

beoogde windpark Hanik boven de 15 MW gaat uitkomen. Daarmee is het College van Gedeputeerde 

Staten het bevoegd gezag tot het vaststellen van een projectbesluit op basis van huidige en toekomstige 

wetgeving. We staan er in beginsel, gelet op het subsidiariteitsbeginsel van de Omgevingswet, voor open 

dat een gemeente deze bevoegd gezag rol overneemt. Op grond van de zowel de Elektriciteitswet als 

Energiewet zijn hier voorwaarden aan verbonden, namelijk dat het project versneld kan worden en er 

aanmerkelijke voordelen zijn verbonden. Wil een gemeente om haar moverende redenen dit niet, dan 

respecteren we dat en voeren wij de bevoegd gezag rol binnen de kaders van de wet en het beleid uit. 

 

Bij een verzoek zullen we het initiatief beoordelen op zijn merites aan de hand van  de omgevingsvisies 

(NOVI, POVI en GOVI), Omgevingsverordening Limburg, overige beleidsdocumenten en overige 

relevante aspecten als omgevingsvergunning flora- en fauna activiteit, milieueffectenrapportage 

beoordeling en overige wet- en regelgeving. Binnen deze afweging spelen ook de afspraken binnen de 

Regionale Energiestrategie Noord- en Midden Limburg mee en doorzichten voor na 2030 binnen het 

Nationaal Plan Energiesysteem (NPE). De bestaande 9 turbines leveren een bijdrage aan o.a. de RES-

afspraken en in dat kader worden ze in de afweging betrokken. 

 

Vraag 6. 

Is het college het met ons eens, dat de inwoners en omwonenden, betrokken moeten worden (ook bij 

opschaling provinciaal) en hoe gaat het college daar mee om gedurende het proces, ook richting 

gemeente Venlo? 

 

Antwoord. 

Ja, zie ons antwoord op vraag 3. Bij een eventuele projectprocedure zijn er wettelijke inspraak- en 

zienswijzenmomenten. Een van de verplichte stappen betreft de kennisgeving participatie, waarin zal 

worden omschreven hoe wij als bevoegd gezag en de initiatiefnemer de verschillende partijen betrekken, 

waarover en op welk moment, vaak aan de hand van participatieactiviteiten. Participatie is maatwerk, 

omdat ieder project anders is, hiervoor wordt gekeken naar een vorm van participatie die het beste bij de 

omgeving en (participatiebehoeften van) burgers, bedrijven, maatschappelijke organisaties en 

medeoverheden past. Wij zullen er dus op toezien dat de omgeving wordt betrokken. 
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Vraag 7. 

Op welke momenten worden PS op de hoogte gehouden bij verdere ontwikkelingen? 

 

Antwoord. 

We attenderen u op de gemaakte werkafspraak met uw Staten dat voorafgaand aan de opstart van een 

projectprocedure tot het vaststellen van een projectbesluit we uw Statencommissie Leefomgeving ons 

voornemen om deze procedure te starten sonderend voorleggen. 

 

 

Gedeputeerde Staten van Limburg 

 

 

 

 

voorzitter 

 

 

 

 

secretaris 



College van Gedeputeerde Staten 
Provincie Limburg 
Postbus 5700 
6202 MA Maastricht 

 
Maastricht 26 september 2024 

 
Schriftelijke vragen conform artikel 39 
 
 
Onderwerp:  Windpark Lomm, als donderslag uit de heldere hemel 
 

Zeer recent is gebleken, dat er bij de gemeente Venlo in juni een principeverzoek is ingediend voor 
het realiseren van windturbines. De gemeente Venlo heeft echter de indiener van het plan naar de 
provincie Limburg doorverwezen. Dit heeft vermoedelijk direct te maken met de schaalgrootte van 
het project.  
 
Binnen de gemeente Venlo waren in het kader van de lokale energievisie twee zoekgebieden 
(potentiegebieden) voor grootschalige energie-opwek aangewezen, eentje in Belfeld (Meelderbroek) 
en eentje in Lomm (’t Hanik). Beide gebieden zijn gelegen in een smalle strook tussen Maas en 
hoogterras, met natuurwaarden. Wegens gebrek aan draagvlak heeft de gemeente Venlo zelf al de 
gebiedsverkenning stopgezet. Daar komt nog bij dat er sprake is van netwerkcongestie en er al 9 
windturbines staan in de dichtbevolkte Venlo. Voor de RES-Regio Noord-Limburg geldt dat we voor 
de komende jaren al onze doelstellingen 2030 (nagenoeg) ingevuld hebben. Dat betekent volgens 
Lokaal-Limburg dat er geen druk is op korte termijn, zodat er van onderop gedragen plannen kunnen 
komen, uit de hele regio en zorgvuldig afgewogen in overleg met de omgeving.  
 
De inwoners van ’t Hanik (Lomm) werden zeer onaangenaam verrast, zij gingen er vanuit dat er niets 
zou gebeuren zolang de gebiedsverkenning in de ijskast zit. Nu rijzen zorgen om o.a. leefbaarheid, 
veiligheid, gezondheid, overlast van hoorbaar en infrasoon geluid en de natuur. Al zeker wanneer 
een project zo groot in impactrijk zal gaan worden, dat het naar de Provincie gestuurd gaat worden. 
Gezien de wijze waarop er enkele jaren geleden al een windpark in Venlo is doorgedrukt via een PIP, 
wakkert dat de onrust alleen maar aan. Het college gaf de gemeenteraad d.d. 25 september aan, zeer 
terughoudend te zijn voor wat betreft nieuwe ontwikkelingen.  
 
Vraag 1 
Is het college bekend met de aanvraag van dit Windpark in ’t Hanik te Lomm? Wat is de status 
ervan?  
 
Vraag 2 
Is het college bekend met de omvang (aantal windturbines, hoogte, vermogen per turbine en 
totaalvermogen) en de plek waar de ontwikkelaar deze neer wil gaan zetten in ’t Hanik?  
 
Vraag 3 
Is het college het met Lokaal-Limburg eens, dat deze manier van werken (de inwoners worden 
overrompeld) onrust veroorzaakt en dat dit niet goed is voor het vertrouwen in- en de voortgang 
van de energietransitie?  
 
De betreffende wethouder gaf in de laatste raadsvergadering aan, dat de provincie Limburg de 
gemeente Venlo een advies te vragen, wanneer er een formeel verzoek komt. 
 
 
 



Vraag 4 
Gaat de provincie inderdaad met de gemeente Venlo om de tafel zitten, ook in relatie tot de 
terughoudendheid van Venlo, die er nu heerst? 
 
Vraag 5 
Is het college van mening dat de gemeente leidend moet zijn, en er geen plan in Lomm 
doorgedrukt gaat worden, zeker nu Noord-Limburg al aardig de opgaven weet in te vullen en 
waarbij Venlo al 9 turbines heeft? Zo nee, waarom niet?  
Wie is wanneer aan zet?  
 
 
Vraag 6 
Is het college het met ons eens, dat de inwoners en omwonenden, betrokken moeten worden (ook 
bij opschaling provinciaal) en hoe gaat het college daar mee om gedurende het proces, ook richting 
gemeente Venlo? 
 
Vraag 7 
Op welke momenten worden PS op de hoogte gehouden bij verdere ontwikkelingen?  
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